
PROTOKÓŁ NR 7/2020 

z  posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 odbytego w dniu 18 grudnia 2020 roku 
 

        W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście, 

zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Zofia Winiarska- Przewodnicząca Komisji. 

 

Przyjęto następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie skargi na Zarząd Powiatu Rawskiego. 

4. Sprawozdanie z pracy komisji za rok 2020. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 1 Otwarcia posiedzenia Komisji o godzinie 12:00 dokonała Pani Zofia Winiarska- 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Ad. 2 Realizując przyjęty porządek obrad przystąpiono do punktu obejmującego 

przyjęcie porządku obrad. Do propozycji porządku obrad uwag nie zgłoszono. 

Porządek obrad w kształcie zaproponowanym przez Przewodniczącą Komisji przyjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad.3 Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad przystąpiono do realizacji punktu 

obejmującego rozpatrzenie skargi na Zarząd Powiatu Rawskiego.  

W dniu 27 listopada 2020 r. do Rady Powiatu Rawskiego wpłynęła skarga, na 

Zarząd Powiatu Rawskiego złożona przez Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości 

Rady Powiatu Rawskiego, dotycząca Oświadczenia Zarządu Powiatu Rawskiego z 2 

października 2020 r. 

Oświadczenie, będące przedmiotem skargi, jest odpowiedzią na Oświadczenie 

z 25 września 2020 r. Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości Rady Powiatu 

Rawskiego w sprawie planowanej emisji obligacji przez Powiat Rawski. 

Skarżący wskazują, iż przedmiotowe oświadczenie ma na celu dyskredytację 

oraz naruszenie dóbr osobistych, jak również próbę przerzucenia odpowiedzialności 

za pogłębiającą się złą sytuację finansową powiatu i rawskiego szpitala  

oraz domagają się przeprosin i sprostowania nieprawdziwych informacji w mediach, 

w których zostało opublikowane. Ponadto Skarżący zarzucają, że w treści Uchwały 

nr XXIII/151/2020 Rady Powiatu Rawskiego w Rawie Mazowieckiej w sprawie 

emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu nie wskazano emisji 

obligacji jako zabezpieczenia źródła finansowania rozbudowy szpitala, zarzucają 

także, iż radni Klubu PiS nie mieli wiedzy o aspektach finansowych inwestycji. 
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Biorąc pod uwagę powyższe uznać należy, iż kwestie związane z naruszeniem 

dóbr osobistych oraz żądanie sprostowania i przeprosin nie należą do kompetencji 

Rady Powiatu, właściwość w tej sprawie posiadają sądy powszechne. Zgodnie z art. 

223 § 1 Kpa organy państwowe, organy samorządu terytorialnego i inne organy 

samorządowe oraz organy organizacji społecznych – rozpatrują oraz załatwiają skargi 

i wnioski jedynie w ramach swojej właściwości. Z powyższego przepisu wynika 

obowiązek przestrzegania przez organ swojej właściwości z urzędu  

i rozpatrywania skarg tylko w zakresie posiadanych kompetencji. 

W powyższej kwestii właściwość rady występuje jedynie w zakresie 

dotyczącym zarzutu braku wskazania przez Zarząd w projekcie uchwały emisji 

obligacji jako zabezpieczenia źródła finansowania rozbudowy szpitala  

oraz nieposiadania wiedzy przez radnych Klubu PiS o aspektach finansowych 

inwestycji. 

W treści projektu uchwały oraz w Uchwale nr XXIII/151/2020 Rady Powiatu 

Rawskiego w Rawie Mazowieckiej w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu nie wskazano precyzyjnie emisji obligacji jako 

zabezpieczenia źródła finansowania rozbudowy szpitala, widnieje jednak zapis,  

iż „Emisja obligacji ma na celu pozyskanie środków pieniężnych na spłatę rozchodów 

oraz pokrycie deficytu budżetowego wynikającego z realizacji zadań inwestycyjnych 

w latach 2020 – 2021.” Jednym z zadań inwestycyjnych na rok 2021 jest rozbudowa 

szpitala, informacja ta została przekazana radnym przez Starostę Rawskiego zarówno 

na wspólnym posiedzeniu komisji 22 września 2020 r., jak również podczas XXIII 

Sesji Rady Powiatu Rawskiego w dniu 25 września 2020 r. Ponadto w oświadczeniu 

klubu radnych PiS wskazano, iż „3 dni temu, tj. 22 września b.r. podczas obrad 

połączonych Komisji Budżetu i Finansów, Komunikacji 

i Transportu i Bezpieczeństwa Publicznego, Zdrowia i Polityki Społecznej mieliśmy 

dopiero okazję usłyszeć, że środki pochodzące z emisji obligacji zostaną 

przeznaczone na budowę bloku operacyjnego w Szpitalu św. Ducha w Rawie 

Mazowieckiej. Nie zostało to jednak ujęte w przedłożonej dokumentacji. Uznać więc 

należy, iż Radni w dniu sesji tj. 25 września 2020 r., czyli na dzień składania 

oświadczenia posiadali wiedzę o planowanym przeznaczeniu środków. 

Uchwałą nr 231/2020 z dnia 31 lipca 2020 r. Zarząd Powiatu Rawskiego 

powołał Zespół ds. koordynacji realizacji inwestycji pn. „Rozbudowa Szpitala Św. 

Ducha w Rawie Mazowieckiej, w skład którego wchodzą także radni z Klubu 

Radnych Prawa i Sprawiedliwości. Uznać więc należy, iż podczas posiedzeń zespołu 

nabyli oni wiedzę dotyczącą planowanej inwestycji oraz jej aspektach finansowych. 

Mając na uwadze powyższe Komisja przy jednym głosie przeciw uznała skargę 

za bezzasadną. 

 

 

Ad. 4 W tym punkcie członkowie komisji podsumowali pracę w 2020 roku. 
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Ad. 5 W sprawach różnych głosów nie było. 

 

 

Ad.6 Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad Pani Zofia Winiarska o godz. 13.00 

dokonała zamknięcia posiedzenia komisji. 

 

W załączeniu: 

- załączniki wymienione w treści protokołu. 
Sporządziła: Patrycja Wróblewska-Firek 

 

         Przewodnicząca Komisji: 


